
Zápis z 235. zasedáńı AS MFF UK dne 18. dubna 2018

Př́ıtomni:

C. Brom (př́ıchod 18.55), M. Feistauer, J. Fiala (př́ıchod 18.10, odchod 22.00), R. Grill, S. Hencl (odchod 21.55),
J. Hric, V. Kučera (odchod 22.15), M. Maciak, O. Pangrác, J. Pavl̊u, M. Pešta, J. Stráský, B. Vidová Hladká,
M. Žák, P. Schmidtová, P. Obdržálek, P. Korcsok, K. Križanová (př́ıchod 19.05), V. Musil, J. Pikora (odchod
21.00), E. Skř́ı̌sovský.
Hosté: J. Kratochv́ıl, F. Chmeĺık, V. Kuboň, M. Rokyta, M. Vlach, A. Ĺıska, J. Sgall, D. Lanková, C. Matyska.
Omluveni: Z. Drozd, M. Krtička, T. Masař́ık, J. Novotná.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:05 v zasedaćı mı́stnosti M250. Zasedáńı ř́ıdila B. Vidová Hladká.

Předsedaj́ıćı požádala na úvod o uctěńı památky prof. RNDr. Petra Simona, DrSc., bývalého člena AS MFF
UK, minutou ticha.

Program zasedáńı (upravený)

1. Schváleńı programu 235. zasedáńı

2. Schváleńı zápisu 233. zasedáńı (28. 2. 2018)

3. Schváleńı zápisu 234. zasedáńı (28. 3. 2018)

4. Informace vedeńı fakulty

5. Závěrka hospodařeńı fakulty za rok 2017

6. Návrh rozpočtu fakulty na rok 2018

7. Směrnice děkana o výplatě stipendíı doktorand̊um

8. Akreditace studijńıch programů doktorského studia

9. a studijńıho programu Bioinformatika

10. Volby do SKAS MFF UK

11. Různé

1. Schváleńı programu 235. zasedáńı

Hlasováńı 18 – 0 – 0
Program zasedáńı byl schválen.

2. Schváleńı zápisu 233. zasedáńı (28. 2. 2018)

Zápis předpředchoźıho zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

3. Schváleńı zápisu 234. zasedáńı (28. 3. 2018)

Zápis předchoźıho zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

4. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan nejprve také zavzpomı́nal na prof. Simona, načež informoval senát, že doc. Matyska źıskal nově
pověřeńı podepisovat dokumenty týkaj́ıćı se OP VVV.

Prod. Vlach informoval o:

• inovaci poradńıho orgánu vedeńı fakulty — pracovńı skupiny pro spolupráci s firmami a prvńım setkáńı
se skupinou a s firmami z partnerského programu a smluvńıho výzkumu,

• źıskáńı nových strategických partner̊u: Microsoft a Dynatrace,

• modernizaci webu http://www.studuj-matfyz.cz/,
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• o možné nab́ıdce na vzájemné propojeńı aktivit fakultńıho spolku Matfyz Alumni a Alumni UK,

• novém fakultńım webu — realizace bude mı́rně opožděná, dodavatel řeš́ı nekompatibilitu Oracle a MySQL,
nový redakčńı systém bude v červenci testován OPMK, později by měl být nab́ıdnut daľśım fakultám
(zajǐst’uje ÚVT),

• plánu oslovit přijaté studenty před jejich zapsáńım hromadným emailem,

• nové knize nakladatelstv́ı MatfyzPress — básně doc. E. Caldy
”
Recese poeticko–(ne)vědecké.“

P. Schmidtová se ptá na pravidla a zvyklosti v uznáváńı předmět̊u bez kredit̊u mezi r̊uznými studii, prod.
Chmeĺık odpov́ıdá, že splněńı předmětu uznává vždy, když byl hodnocen lépe než dobře.

J. Šejnoha se dotázal na implementaci GDPR na MFF UK. MFF UK je pilotńı fakultou, která vyzkouš́ı nastaveńı
režimu práce s citlivými údaji, fakultńı koordinátor pro IT P. Hnětynka sesb́ıral informace z jednotlivých kateder
a informoval je o daľśım postupu.

5. Závěrka hospodařeńı fakulty za rok 2017

Ekonomická komise projednala závěrku hospodařeńı dne 29. března s tajemńıkem a vedoućı HO. Zápis z jednáńı
včetně odpověd́ı na jednotlivé dotazy byl předložen senátu. Ekonomická komise předložila následuj́ıćı dotaz
k veřejnému projednáńı na zasedáńı AS MFF UK:

1) Ze závěrky se zdá, že fondy praskaj́ı ve švech a fakulta jen taktak zvládá utrácet přidělené prostředky (resp.
má i poměrně velké vratky — GAUK, GAČR). Je to tak? Jaká je struktura nespotřebovaných prostředk̊u
celkově a po sekćıch?
→ Ing. Lanková informuje, že z pohledu ekonoma je tento stav žádoućı, ovšem vzhledem k typu organizace
dávaj́ı nespotřebované provozńı prostředky špatný signál. Vratky z projekt̊u jsou často zp̊usobovány nekázńı
nebo nepochopeńım řešitel̊u. Prod. Rokyta doplnil informaci o vratce na projektu Primus. J. Stráský žádá
vedeńı, aby řešitel̊um dalo jasně najevo, že to neńı správné.

Návrh usneseńı:
”
1. AS MFF UK schvaluje rozpočtové úpravy k 31. 12. 2017 tak jak je předkládá

vedeńı fakulty.“

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
2. AS MFF UK schvaluje závěrku hospodařeńı k 31. 12. 2017.“

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

6. Návrh rozpočtu fakulty na rok 2018

Pan děkan uvedl k návrhu letošńıho rozpočtu, že je z něj opravdu nadšen, nebot’ umožńı valorizaci mezd (nejen)
centra. Následovala prezentace Prod. Rokyty, který názorně ukázal, jakým zp̊usobem byl rozpočet vytvořen.

Ekonomická komise projednala Návrh rozpočtu dne 17. dubna s tajemńıkem a vedoućı HO. Zápis z jednáńı
včetně odpověd́ı na jednotlivé dotazy byl předložen senátu. Ekonomická komise předložila následuj́ıćı dotazy
k veřejnému projednáńı na zasedáńı AS MFF UK:

1) Odhad odvodu z mezd (pomocný výpočet pro stanoveńı pod́ılu sekćı na nákladech centra) výrazně vzrostl
z 40.42 % pro rok 2017 na letošńıch 49.29 %. Dá se odhadnout, jak dopadne na rozpočty jednotlivých
pracovǐst’? Př́ıpadně bude nějak kompenzován pracovǐst́ım, u kterých z tohoto d̊uvodu dojde k výrazněǰśımu
propadu disponsibilńıch př́ıjmů? Pravidla tvorby rozpočtu by mohla lépe pracovat s odvodem z plochy. Tak,
aby byl relevantńı pro rozhodováńı pracovǐst’ o svém rozvoji (na Karlově dojde k boji o p̊udu) Uvažuje vedeńı
MFF o nějakém opatřeńı v tomto směru?
→ Prod. Rokyta nejprve připomněl, že uvedené procento nepopisuje žádný skutečný odvod — koeficient
vycháźı př́ımo z očekávaných potřeb centra a vyjadřuje tak jen pod́ıl jednotlivých sekćı na jeho financováńı.
Jeho navýšeńı na necelých 50 % pouze odpov́ıdá nar̊ustaj́ıćı administrativńı zátěži děkanátu, potřeby ho
personálně pośılit a nutnosti valorizace mezd THP. Zároveň připomı́ná, že rozpis prostředk̊u v jednotlivých
sekćıch nemuśı respektovat rozpis fakultńı.
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2) Př́ıjmy z grant̊u GAČR vztažené na přepočtený počet pracovńık̊u, údaj ze závěrky 2017, jsou u SM výrazně
menš́ı, než u SF a SI. Lze odhadnout, proč tomu tak je? Připadá v úvahu menš́ı finančńı náročnost projekt̊u,
nižš́ı úspěšnost v soutěži nebo nižš́ı počet podaných návrh̊u. Pokles GAUK o 3 miliony (15 %). Fyzikálńı
1,5 (10 %), informatická 1,5 (25 %), proč? Žádá se o srovnatelné prostředky (s nižš́ı úspěšnost́ı), nebo jsou
studenti a jejich vedoućı ĺıńı žádat o GAUK?
→ Projekty GAČR v matematických oborech nemohou být př́ılǐs velké a i úspěšnost je malá, celá matematika
nálež́ı do jednoho panelu. Prezentovaná tabulka počtu podaných GAUKů ukazuje, že bylo podáno méně
žádost́ı na SF a SI.

3) Zat́ımco tvorbu rozpočtu na fakultńı úrovni považujeme za přiměřeně transparentńı. Daľśı proces rozdělováńı
finančńıch prostředk̊u na sekćıch je pro členy senátu zamlžené. Uvažuje vedeńı, zejména sekčńı proděkani o
mechanismu, jak rozděleńı finančńıch prostředk̊u sekćı zpř́ıstupnit člen̊um senátu z jednotlivých sekćı?
→ Zdá se, že dotaz směřuje zejména na fyzikálńı sekci, prod. Baumruk korespondenčně sĺıbil součinnost
a v́ıtá aktivitu senátu.

4) Podle účetńı uzávěrky nevyčerpala v roce 2017 informatická sekce cca 6 milion̊u korun, přestože se předem
v kohezńım vyrovnáńı vzdala 5,5 milionu korun. V rozpočtu pro rok 2018 naopak informatická sekce v rámci
kohezńıho vyrovnáńı źıská 3,5 milionu (relativńı rozd́ıl oproti loňsku 9 milion̊u). Dokáže informatická sekce
tyto prostředky smysluplně vyčerpat?
→ Prod. Sgall si je jist, že s navýšenými prostředky si SI porad́ı.

5) Meziročně došlo k navýšeńı stipendijńıho fondu. Jak bude se zvýšenou částkou naloženo? Pokud dotujeme
stipendia z jiných prostředk̊u fakulty, měli bychom to student̊um sdělit.
→ Ing. Lanková vysvětlila, že tento fakt znamená pouze to, že stipendia byla vyplacena z jiných prostředk̊u
(konkrétně provozu centra). Fond tak poskytuje ochranu před výkyvy ve financováńı, standardně se z něj
doplácej́ı stipendia doktorand̊u.

Návrh usneseńı:
”
1. AS MFF UK schvaluje

”
Návrh rozpisu dotace a př́ıspěvk̊u a rozvahu př́ıjmů

a výdaj̊u na rok 2018“ tak, jak jej předkládá vedeńı fakulty.“

Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
2. AS MFF UK schvaluje rozpočtové úpravy k 1. 1. 2018 tak, jak je předkládá

vedeńı fakulty.“

Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
3. AS MFF UK pověřuje ekonomickou komisi a vedeńı fakulty ke zvážeńı

zvýšeńı
”
odvod̊u z plochy“ ve prospěch centra od roku 2019. Termı́n: 21. ř́ıjna 2018.“

Hlasováńı 17 – 1 – 3
Usneseńı bylo přijato.

Přestávka 20.50–21.00.

7. Směrnice děkana o výplatě stipendíı doktorand̊um

Prod. Chmeĺık vysvětlil př́ıslušné změny ve směrnici, které odrážej́ı př́ıslušné změny univerzitńıch předpis̊u,
a oznámil, že lze brzy očekávat daľśı úpravy u př́ıplatk̊u.

Návrh usneseńı:
”
1. AS MFF UK projednal

”
Směrnice děkana o výplatě stipendíı“ a vzal ji se

souhlasem na vědomı́.
2. AS MFF UK bere na vědomı́, že vyrovnáńı doktorandských stipendíı za obdob́ı leden–
duben 2018 bude vyplaceno formou tzv. vyrovnávaćıho stipendia.“

Hlasováńı 20 – 0 – 0
Obě usneseńı byla přijata.
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8. Akreditace studijńıch programů doktorského studia

Prod. Kuboň představil připravené dokumenty, upozornil, že personálńı části jsou pr̊uběžně doplňovány, nebot’

tato část se vyplňuje prostřednictv́ım SIS a ten zjevně neńı pro tyto účely v tuto chv́ıli dostatečně připraven.
Např. personálńı údaje (i u externist̊u) je třeba zadávat přes osobńı odděleńı fakulty. J. Stráský si vyžádal
upřesněńı, jakým zp̊usobem proběhla př́ıprava dokument̊u a návrhy oborových rad.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje návrhy žádost́ı o uděleńı oprávněńı fakultě uskutečňovat

doktorské studijńı programy v rámci institucionálńı akreditace Radou pro vnitřńı hodnoceńı.“

Hlasováńı 18 – 0 – 2
Usneseńı bylo přijato.

9. Akreditace studijńıho bakalářského a magisterského programu
Bioinformatika

Prod. Kuboň vysvětlil jak prob́ıhá žádost o společný studijńı program — žádosti podává Př́ırodovědecká fakulta.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje návrhy žádost́ı o uděleńı oprávněńı fakultě uskutečňovat

společný bakalářský a společný magisterský studijńı program v rámci institucionálńı akredi-
tace Radou pro vnitřńı hodnoceńı.“

Hlasováńı 18 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

10. Volby do SKAS MFF UK

SKAS požádal o vyhlášeńı voleb a jmenováńı předsedy volebńı komise.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK vyhlašuje volby do SKAS na 14. a 15. května 2018 a jmenuje

předsedou volebńı komise Mgr. Petra Korcsoka. Dále pověřuje SKAS MFF UK jmenováńım
daľśıch člen̊u volebńı komise.“

Hlasováńı 17 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

11. Různé

K. Křižanová upozornila vedeńı a senát, že studenti 3. ročńıku fyziky odešlou v nejbližš́ıch dnech st́ıžnost na
doc. Černého. Prod. Rokyta oznámil, že st́ıžnost́ı je v́ıce a věc se již řeš́ı.

C. Brom referoval o předpokládaných změnách v principech rozpisu na fakulty — zat́ımco posledńı léta nám
byly principy sṕı̌se nakloněny, chystané změny nám sṕı̌se pohorš́ı. Současně se dá očekávat, že na vysoké školstv́ı
poputuje v př́ı̌st́ım roce celkově méně prostředk̊u než letos.

M. Maciak upozornil na nevalnou úroveň, zejména anglické mutace, speciálńıho č́ısla časopisu FORUM k
670. výroč́ı založeńı UK, které bylo nedávno distribuováno na pracovǐstě. Prod. Vlach vyjádřil obdobné mı́něńı.

Pan děkan závěrem doplnil, že (1) skupina student̊u MFF (Daniel Dupkala, Bc. Miroslav Hanzelka, Bc. Martin
Sýkora, Bc. Jan Krejč́ı, Bc. Martina Vaváčková, Bc. Jǐŕı Setnička, Bc. Aneta Št’astná, Mgr. Patrik Švančara)
byla oceněna panem rektorem za vedeńı korespondenčńıch seminář̊u; (2) Student 1. ročńıku Bc. studia obecné
matematiky Filip Bialas źıskal 1. mı́sto v kategorii I matematické Jarńıkovy soutěže v konkurenci 79 soutěž́ıćıch
z 35 evropských univerzit. Jde o výsledek, kterého student MFF nedosáhl od roku 2009.

Jednáńı bylo ukončeno ve 22.35.

Zapsal J. Pavl̊u.
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